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Pan 
dr JAN KOPCZYK 
Podsekretarz Stanu 
w Ministerstwie Zdrowia 

Szanowny Panie Ministrze 
Z  dniem  1  stycznia  1999  r.,  po  16   miesięcznym vacatio  legis, weszły w  życie 

przepisy ustawy z dnia 22 sierpnia 1997 r. o publicznej służbie krwi (Dz. U. Nr 106, poz. 
681). Dotychczas jednak nie ukazały się wszystkie przepisy wykonawcze przewidziane w 
tej  ustawie,  co  uniemożliwia  wprowadzenie  nowych  regulacji  oraz  realizacje  przepisów 
powołanej ustawy. 

Brak  wspomnianych  aktów  wykonawczych  uniemożliwia  miedzy  innymi 
wprowadzenie  i egzekwowanie przewidzianych przez ustawodawcę, szczególnych zasad 
ochrony  zdrowia  kandydatów  na  dawców  krwi  oraz  dawców  krwi  (art.  16),  a  także 
prowadzenie  przez  jednostki  organizacyjne  publicznej  służby  krwi    jednolitego  rejestru 
dawców krwi. (art. 17). Brak rozporządzenia w sprawie wzoru oraz szczegółowych zasad i 
trybu  nadawania  odznaki.  "Honorowy  Dawca  Krwi.  Zasłużony  dla  Zdrowia  Narodu" 
uniemożliwia natomiast nadawanie tej odznaki uprawnionym dawcom krwi (art. 8). 

Powyższa sytuacja wskazuje na rażące naruszenie prawa oraz walnych interesów 
kandydatów na dawców krwi oraz dawców krwi, a  także podważa zaufanie obywateli do 
tworzonego  prawa  i  jego  instytucji  oraz  organów  administracji  publicznej.  Jest  również 
powodem uzasadnionych skarg i rozgoryczenia zainteresowanych obywateli, którzy czują 
się  lekceważeni  i  oszukiwani  (przykładowa  kopia  listu  Prezesa  Klubu  Honorowych 
Dawców Krwi PCK w załączeniu). 

Warszawa, 16 kwietnia 2002 r.



W związku z powyższym, na podstawie art. 16 ust. 2 pkt 1 ustawy z dnia 15 lipca 
1987 r. o Rzeczniku Praw Obywatelskich (tj. Dz. U. z 2001. r. Nr 14, poz. 147), zwracam 
się  do  Pana  Ministra  z  uprzejma  prośba  o  spowodowanie  przyśpieszenia  prac  nad 
wydaniem  brakujących  aktów  wykonawczych  przewidzianych  w  ustawie  o  publicznej 
służbie  krwi.  Będę  również  wdzięczny  za  przekazanie  informacji  odnośnie 
przewidywanego terminu wejścia w życie omawianych przepisów. 

Z wyrazami szacunku 

// Stanisław Trociuk


